
رییسی: اتحادیه اروپا خود را از سیاست های 
توسعه طلبانه آمریکا جدا کند

رییس جمهوری پس از دریافت استوارنامه سفیر جدید فنلاند، 
در  بتوانند  اروپایی  کشورهای  و  اروپا  اتحادیه  امیدواریم  گفت: 
از سیاست های  را  پیشرفت کنند و خود  راهبردی  استقلال  مسیر 
به  آمریکا  یکجانبه گرایی  که  چرا  کنند،  جدا  آمریکا  توسعه طلبانه 

نفع جهان نیست.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی ریاست جمهوری، آیت الله سید 
ابراهیم رییسی صبح دوشنبه در مراسم دریافت استوارنامه »کاری 
امیدواریم در دوره  ایران، گفت:  کاهیلوتو« سفیر جدید فنلاند در 

ماموریت شما شاهد روابط خوب و درخشان دو کشور باشیم.
و  اروپا  اتحادیه  امیدواریم  کرد:  تأکید  جمهوری  رییس 
پیشرفت  راهبردی  استقلال  مسیر  در  بتوانند  اروپایی  کشورهای 
کنند و خود را از سیاست های توسعه طلبانه آمریکا جدا کنند، چرا 

که یکجانبه گرایی آمریکا به نفع جهان نیست.
وی ضمن تاکید بر لزوم پایبندی اروپا به تعهدات خود در قبال 
ایران، خطاب به سفیر جدید فنلاند گفت: امیدواریم در آستانه ۹۰ 
شاهد گسترش  ماموریت شما  دوره  در  و  دو کشور  روابط  سالگی 

روابط ایران و فنلاند باشیم.
اسلامی  جمهوری  در  فنلاند  جدید  سفیر  کاهیلوتو«  »کاری 
ایران هم در این دیدار گفت: روابط دیپلماتیک دو کشور همیشه 
ساله   ۹۰ روابط  این  امسال  آذرماه  در  و  است  بوده  خوبی  روابط 

می شود.
وی، ایران را یکی از کنشگران کلیدی منطقه  توصیف کرد و 
با ابراز تمایل به همکاری با ایران در حل مسائل منطقه ای همچون 
در  خوبی  سرمایه گذاری های  گذشته  در  فنلاند  گفت:  افغانستان 

ایران داشته و تمایل داریم اکنون به آن سطح از روابط بازگردیم.

فرمانده ارتش جمهوری اسلامی:

نیروهای مسلح ید واحده تامین امنیت است
نیروی  گفت:  ایران  اسلامی  جمهوری  ارتش  کل  فرمانده 
انتظامی عهده دار اصلی ماموریت خطیر تامین امنیت مرزها است و 
در این راستا نیروهای مسلح به عنوان ید واحده برای تامین امنیت 

کشور تلاش می کند.
به گزارش پایگاه خبری پلیس، امیر سرلشکر سید عبدالرحیم 
اشتری  حسین  سردار  با  گو  و  گفت  و  دیدار  حاشیه  در  موسوی 
و  حمایت  نیازمند  ناجا  که  جا  هر  افزود:  انتظامی  نیروی  فرمانده 
پشتیبانی باشد، ما به اندازه توان و ظرفیت مان از این نیروی مقتدر 
پشتیبانی می کنیم.وی ادامه داد: در حال حاضر مسئولیت اصلی 
انتظامی است و ما در بخش  نیروی  امنیت مرزها به عهده  تامین 
هایی از مرزهای شمال شرق و غرب کشور به ناجا کمک می دهیم 
در حالی که نیروی انتظامی عهده دار اصلی ماموریت خطیر تامین 
ید  عنوان  به  مسلح  نیروهای  راستا  این  در  و  است  مرزها  امنیت 

واحده برای تامین امنیت کشور تلاش می کنند.
به  گفت:  پلیس  نیروهای  از  قدردانی  و  تشکر  موسوی ضمن 
نیروی  مدیون  هایمان،  خانواده  و  خودمان  شهروند،  یک  عنوان 

انتظامی هستیم.
تدبیر  و  توصیه  گفت:  اسلامی  جمهوری  ارتش  کل  فرمانده 
ها  افزایی  هم  تقویت  رهبری  معظم  مقام  قوا  کل  معظم  فرمانده 
امروز  خوشبختانه  است؛  مسلح  نیروهای  میان  ها  هماهنگی  و 

هماهنگی و تعامل خوبی میان ناجا و ارتش وجود دارد.
فرمانده کل ارتش جمهوری اسلامی ایران با اشاره به تعاملات 
راستای  در  خوبی  اقدامات  شد:  یادآور  ارتش  و  انتظامی  نیروی 
در  است؛  گرفته  صورت  ارتش  و  ناجا  میان  ها  افزایی  هم  تقویت 
حال حاضر تبادلات و تعاملات آموزشی داریم، به گونه ای که هم 
از ناجا در مراکز آموزشی و دانشگاهی ارتش، دانشجو حضور دارد و 
هم در مراکز آموزشی و دانشگاهی ناجا، نیروهای ما حضور دارند و 

از ظرفیت های علمی و آموزشی یکدیگر بهره می بریم.

 باقری: چهارشنبه در بروکسل مذاکرات 
نتیجه محور را ادامه می دهیم

معاون سیاسی وزیر امور خارجه روز چهارشنبه این هفته برای 
گفت و گو با هماهنگ کننده کمیسیون مشترک برجام به بروکسل 
می رود.ایرنا علی باقری کنی روز دوشنبه در حساب توییتری خود 
نوشت: روز چهارشنبه، هماهنگ کننده کمیسیون مشترک برجام 
را درباره  و گوهایمان  تا گفت  بروکسل ملاقات خواهم کرد  را در 

مذاکرات نتیجه_محور ادامه دهیم.
که  است  مذاکراتی  انجام  به  مصمم  ایران  کرد:  اضافه  وی   
تحریم های ظالمانه و غیرقانونی را به صورت کامل و موثر لغو نموده، 
و  نموده  را تضمین  ایران  با  اقتصادی  و  روابط تجاری  عادی سازی 

ضمانت های معتبری برای عدم بدعهدی بیشتر فراهم کند.
 معاون سیاسی وزیر امور خارجه اضافه کرد: مسئله این است 
که آیا طرف های مقابل از  آمادگی واقعی برای انجام تعهدات خود، 
و  مشی ها  خط  ترک  به  غیرعضو  ناقض  یک  فراخواندن  جمله  از 

میراث مخرب گذشته برخوردارند؟
ادامه سیاست شکست خورده فشار  باقری کنی تصریح کرد:   
لغو  برای  »مذاکرات  پیش روی  موانع  نمی تواند  قطعا  حداکثری 
تحریم های غیرقانونی و ظالمانه« را بردارد، بلکه بر پیچیدگی های 

فراوان مذاکرات خواهد افزود.

دادستان کل کشور خبرداد:

شناسایی ۴۲ هزار و ۵۰۰ بازی قمار آنلاین
دادستان کل کشور با بیان اینکه در مهرماه امسال ۴۲ هزار و 
۵۰۰ بازی قمار آنلاین شناسایی شده  است، گفت: برای ۲۶ هزار 
و ۸۰۰ مورد از این بازی ها پیام هشدار ارسال شده که این پیام ها 

می تواند نسبتاً موثر باشد.
منتظری،  المسلمین  و  قضاییه، حجت الاسلام  قوه  گزارش  به 
دادستان کل کشور در نشست شورای عالی قوه قضاییه با بیان اینکه 
در مهرماه امسال ۴۲ هزار و ۵۰۰ بازی قمار آنلاین شناسایی شده  
است، گفت: برای ۲۶ هزار و ۸۰۰ مورد از این بازی ها پیام هشدار 

ارسال شده که این پیام ها می تواند نسبتاً موثر باشد.
وی افزود: طبق بررسی های انجام شده، تعداد ۱۴ هزار و ۶۹۰ 
شماره تلفنی که از سوی این بازی های قمار آنلاین به بانک ها داده 
شده، شماره تلفن های نامعتبر است.دادستان کل کشور همچنین بر 
ضرورت برخورد قاطع و بازدارنده دادستان ها با متخلفان و متهمان 

بازی های قمار آنلاین تاکید کرد.

نهاد  یک  گزارش  گذشته  روز  قضاییه:  قوه  رئیس 
نظارتی درباره عملکرد یک قاضی به دستم رسید که دلم 
به درد آمد، چون این شخص نه به خاطر فقر یا کمبود 
لغزش  دچار  نفسانی  تمایلات  دلیل  به  بلکه  زندگی  در 

شده است.
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای در جلسه 
با  قضاییه  قوه  عالی  شورای  آبان(  )سوم  دوشنبه  روز 
نفسانی  هوا های  و  فزونی وسوسه های شیطانی  به  اشاره 
و فشار های دشمنان بیرونی در شرایط دشوار فعلی گفت: 
روز گذشته گزارش یک نهاد نظارتی درباره عملکرد یک 
قاضی به دستم رسیده که دلم به درد آمد که این شخص 
نه به خاطر فقر یا کمبود در زندگی بلکه به دلیل تمایلات 

نفسانی دچار لغزش هایی شده است.
داد:  ادامه  اژه ای  محسنی  والمسلمین  حجت الاسلام 
انسان  از نقطه ضعف  شیاطین و دشمنان سعی می کنند 
استفاده کنند و ما که می خواهیم پرچمدار انقلاب و الگوی 
سنگینی  به  همه  از  بیش  باید  باشیم  جهان  در  حسنه 
مسئولیت توجه کنیم و نباید در مقابل ناملایمات، کمبود ها 

و فشار ها صبرمان لبریز شود و از پای درآییم.
رئیس دستگاه قضا، اجرای عدالت را از وظایف مهم 
اسلامی  نظام  از  مردم  امروز  گفت:  و  دانست  حکومت 
نه فقط  دارند؛  را  اجرای عدالت در همه زمینه ها  انتظار 

عدالت در صدور حکم.
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای افزود: امروز 
که می خواهیم به پیروی از انبیاء و اولیا و ائمه هدی اسوه 
حسنه باشیم باید در همه بخش ها بر اساس عدل رفتار کنیم 
و تأکید، ولی امر بر تدوین پیوست عدالت خواهانه برای همه 

تصمیمات و مصوبات در همین راستاست.
رئیس قوه قضاییه بااشاره به دقت در تصویب قانون، 
تصمیمی  وقتی  گفت:  مصوبات  برخی  و  بخشنامه  ابلاغ 
می گیریم یا قانونی را تصویب و بخشنامه ای را صادر می کنیم 

باید بیندیشیم که سبب تحقق و گسترش عدالت شده یا 
برعکس موجب ایجاد رانت و انحصار شده و شکاف طبقاتی 

را بیشتر و افرادی را از فرصت ها محروم می کند.
اژه ای همچنین  والمسلمین محسنی  حجت الاسلام 
از اخلاق به عنوان نیاز امروز انسان یاد کرد و گفت: بخش 
را اخلاق تشکیل می دهد که  از مسائل اسلامی  اعظمی 
تحقق عدالت را هم به دنبال خود دارد و موجب حفظ 

انسان در برابر هوا های نفسانی می شود.
وی تصریح کرد: گاهی اخلاق عملی از هر خطابه و 
هر نوشته ای بیشتر اثرگذار است و ما با توجه به شرایط 
رعایت  و  ورزی  عدالت  صبر،  پیش  از  بیش  باید  امروز، 

اخلاق اسلامی را در سرلوحه کارهایمان قرار دهیم.
رئیس قوه قضاییه با بیان اینکه تمام اخلاق در وجود 
تصریح  یافته،  تجلی  اطهار  ائمه  و  اعظم  پیامبر  مقدس 
کرد: اگر می خواهیم پیروان راستین انبیاء و اولیاء باشیم 

باید رنگ خدا و رسول خدا را داشته باشیم.

افزود:  اژه ای  محسنی  والمسلمین  حجت الاسلام 
خیلی اوقات انسان به راحتی زبان باز می کند و حرف های 
نادرست می زند و مطالبی که نسبت به آن ها علم و یقین 
ندارد بیان می کند و توجیه هم می کند که دیگران چنین 

گفته اند و یا چنین شایعه شده است.
از  باید  امروز  دشوار  شرایط  در  کرد:  تصریح  وی 
سرنوشت کسانی که در چهار دهه گذشته به دلیل غفلت 
دچار خطا و انحراف شده اند، عبرت گرفت و از خدا، قرآن 
و نماز و پیامبر اعظم و خاندان او که وسیله تقرب الهی 
برابر  در  را  ما  لحظه ای  تا خدا  بجوییم  استمداد  هستند 

لغزش ها رها نکند.
رئیس قوه قضاییه با تبریک ولادت خجسته پیامبر 
اعظم )ص( و امام جعفر صادق )ع(، گفت: پیامبر عظیم 
الشأن اسلام )ص( جلوه ای از نور خداست و نور و رحمت 
بخش  آرامش  و  بخش  فرح  و  امیدآفرین  همیشه  الهی 

بوده است.

وی با بیان اینکه انسان همواره در تاریکی و جهالت 
نور  وقتی  افزود:  است،  نور  نیازمند  شدت  به  حیرانی  و 
آمد، انسان از گمراهی نجات می یابد مگر آنکه خود انسان 
نخواهد و در مسیری حرکت کند که به سقوط منتهی 

می شود.
بیان  با  اژه ای  محسنی  والمسلمین  حجت الاسلام 
اینکه میلاد پیامبر اعظم )ص( در زمانی اتفاق افتاد که 
رنج  را  انسان ها  بود و ظلمت  فراگرفته  را  جهالت جهان 
بودند،  آمده  تنگ  به  ستمگران  ظلم  از  مردم  و  می داد 
امروز هم دنیا در یک جاهلیت مدرن بسر  تصریح کرد: 
از سال عام  می برد و تاریکی هایی که وجود دارد، کمتر 
مقطع  آن  در  الله )ص(  نیست که حضرت رسول  الفیل 

برای نجات بشر متولد شدند.
رئیس قوه قضاییه گفت: در پرتو نور رسول الله )ص( 
برخی کاخ های ستم فرو ریخت و آتش های شعله ور خاموش 
شد و ما باید در پرتو این نور که الی یوم القیامه ادامه دارد، 

آتش ها را خاموش و با ظلم و ستم مقابله کنیم.
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای ادامه داد: 
انوار قدسی رسول الله )ص( در وجود مقدس حضرت بقیه 
نیز، ولی فقیه جامع  الله متجلی شده و در زمان غیبت 
ادامه می دهد و هر کس طالب  را  الشرایط همان مسیر 

هدایت و کمال باشد، راه برای او روشن است.
به عنوان  از مقام معظم رهبری  رئیس قوه قضاییه 
انسانی زمان شناس و موید و متصل یاد کرد و با اشاره به 
بیانات روز گذشته ایشان درباره سه خصیصه و صفت مهم 
پیامبر اعظم )ص( گفت: امروز ما بیش از هر زمان دیگر 

به عدل، صبر و اخلاق به شدت نیاز داریم.
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای افزود: صبر 
و پایداری در طی کردن سیر الی الله و تحمل دشواری 
انجام مسئولیت و ایستادگی در برابر گناه و فشار شیاطین 

و دشمنان کاری دشوار است و سختی های زیادی دارد.

پیشنهاد  اگر  گفت:  اسلامی  شورای  مجلس  اقتصادی  کمیسیون  رییس 
کمیسیون اقتصادی مجلس به نتیجه برسد هم رانت و فسادی که ارز ۴۲۰۰ 

تومانی ایجاد کرده از بین خواهد رفت و هم اینکه تولید را احیا می کند.
»محمدرضا پورابراهیمی«  درباره برخی مباحث مطرح شده درباره حذف 
ارز ۴۲۰۰ تومانی و صدور کارت اعتباری برای مصرف کنندگان گفت: مجلس از 
همان ابتدا که موضوع تخصیص ارز ۴۲۰۰ تومانی مطرح بود با آن مخالفت کرد 
چرا که اعتقاد داشتیم باید ارز ۴۲۰۰ تومانی به شیوه مصرف نه به شیوه واردات 

به مردم اختصاص یابد.
رییس کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی افزود: میزان اختصاص 
ارز به کالاهای وارداتی در سال های اخیر حدود ۶۰ میلیارد دلار بوده که این 
نشان می دهد سالانه به طور متوسط ۱۵ میلیارد دلار یارانه به کالای اساسی 

اختصاص یافته است.
وی ادامه داد: اگر ما به التفاوت آن را حداقل ۱۰ هزار تومان درنظر بگیریم، 
می بینیم که در طول این ۴ سال حدود ۶۰۰ هزار میلیارد تومان منابع کشور با 

کمترین اثربخشی در نظام اقتصادی به رانت و فساد تبدیل شده است.
نماینده مردم کرمان و راور با بیان اینکه از ارز ۴۲۰۰ تومانی چیزی نصیب 
مردم نشده است،  افزود: در این زمان که مردم می خواهند مایحتاج خود را تهیه 

کنند تقریبا همه اقلام و کالاها را با ارز آزاد خریداری می کنند.
پورابراهمیمی با اشاره به پیشنهاد و طرحی که کمیسیون اقتصادی مجلس 
به دولت ارائه داده است،  اظهار داشت: پیش از این به دولت پیشنهاد داده بودیم 
که به جای اینکه ارز ۴۲۰۰ تومانی را به واردات اختصاص دهند، به مصرف 

اختصاص داده شود که به عدالت نزدیک تر است. اما دولت قبل با پیشنهاد ما 
همراهی و همکاری نکرد.

وی ادامه داد: البته مافیا هم پشت این موضوع بود و آنها دل مسوولان 
را خالی کرده و رسانه ها نیز تبلیغ می کردند که به زودی قیمت ها چند برابر 
می شود و سبب نگرانی مردم می شدند و اجازه نمی دادند تا اختصاص ارز به 

واردات منتفی شده و به مصرف اختصاص یابد.
به  اشاره  با  اسلامی  شورای  مجلس  اقتصادی  کمیسیون  رییس 
وقت  مجلس  پیشنهادهای  و  گزارش ها  برای  که  سیزدهم  دولت  رویکرد 
بین  که  بررسی  و  بحث  از  پس  گفت:  می کند،  بررسی  را  آنها  و  گذاشته 
 ۴۲۰۰ ارز  حذف  برای  سیزدهم  دولت  نمایندگان  و  مجلس  نمایندگان 
که  چرا  شود.  بررسی  بیشتر  موضوع  این  است  قرار  شد،  انجام  تومانی 
این  باید  و  تبدیل شده  فساد  و  رانت  به  تومان  میلیارد  هزار   ۶۰۰ اکنون 

برسد. مردم  به  مبلغ 
اینکه پیشنهاد کمیسیون اختصاص  بیان  با  نماینده مردم کرمان و راور 
کارت اعتباری برای مردم برای تامین کالای اساسی است، عنوان کرد: این کارت 
اعتباری شبیه کارت سوخت خودرو است که مقدار مشخصی سهمیه در آن در 
نظر گرفته شده که هم با نرخ مشخص بنزین می زنید و مقداری هم با نرخ آزاد 

برای هر خودور در نظر گرفته می شود.
وی ادامه داد:  شبیه همین کارت سوخت در کالاهای اساسی در نظر گرفته 
شده است تا مردم از ارز ۴۲۰۰ تومانی به شکل عادلانه تری بهره مند شوند. چرا 
که اکنون در استفاده از ارز ۴۲۰۰ تومانی اغنیا بیشتر و فقرا و طبقه متوسط 

بسیار کمتر بهره مند می شوند که این چالش مهمی در نظام اقتصادی کشور 
است.

پورابراهیمی تاکید کرد: اگر پیشنهاد کمیسیون اقتصادی مجلس به نتیجه 
برسد هم رانت و فسادی که ارز ۴۲۰۰ تومانی ایجاد کرده از بین خواهد رفت و 
هم اینکه تولید را احیا می کند و از طرفی به عدالت نزدیک است و سبب اصلاح 

سرانه مصرف شده و معیشت مردم را بهبود می بخشد.
وی با تاکید بر اینکه از زمان تخصیص ارز ۴۲۰۰ تومانی مصرف نان به 
نان مردم  یافته است، گفت: مصرف  افزایش  برابر در کشور  نیم  میزان یک و 
مصرف  ایران  مقیم  خارجی  اتباع  طریق  از  آن  از  بخشی  بلکه  نیافته  افزایش 

می شود و بخش دیگر هم به محصولات دیگر تبدیل شده است.
رییس کمیسیون اقتصادی مجلس ادامه داد:  نان تولید شده خشک می شود 
و به دلیل افزایش قیمت نهاده ها دامی این نان خشک شده به عنوان خوراک 
برای دام ها استفاده می شود که همه مسائل نشات گرفته از اختصاص ارز ۴۲۰۰ 

تومانی است که چرخه اقتصادی کشور را به هم زده است.
پورابراهیمی با بیان اینکه در صورت اصلاح موضوع اختصاص ارز ۴۲۰۰ 
تومانی بسیار از مشکلات اقتصادی کشور حل خواهد شد، اضافه کرد: در صورت 
به نتیجه رسیدن پیشنهاد کمیسیون اقتصادی، چالشهایی مانند چالش قاچاق، 

برقراری عدالت اجتماعی،  اصلاح الگوی مصرف  برطرف خواهد شد.
وی خاطرنشان کرد: دولت سیزدهم این موضوع را در دست بررسی دارد و 
با کلیات آن موافق است. فقط اختلاف نظرهایی در اجرای آن است که امیدوارم 

آن هم برطرف شود تا برای معیشت مردم هم موثر واقع شود.

رئیس سازمان برنامه و بودجه گفت: یکی از اهداف اصلی از اصلاح ساختار 
بودجه ۱۴۰۱ این است که جداول و توافقنامه ها به گونه ای تنظیم شود که استان ها 

و دستگاه ها برابر منابع و اختیارات پاسخگو باشند.
به گزارش مرکز اطلاع  رسانی، روابط عمومی و امور بین الملل سازمان برنامه 
و بودجه، سیدمسعود میرکاظمی در نوزدهمین جلسه ستاد تهیه و تدوین لایحه 
بودجه سال ۱۴۰۱ کل کشور، که با حضور مشاور عالی رئیس مجلس شورای 
اسلامی، جمعی از نمایندگان مجلس شورای اسلامی، اعضای ستاد، مشاورین و 
رؤسای سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان  ها، با موضوع جایگاه استان ها و 
شهرستان ها برای تحقق رشد اقتصادی مد نظر و برنامه محوربودن بودجه ۱۴۰۱ 
برگزار شد، این مطلب را عنوان کرد.  وی گفت: برای تحقق رشد اقتصادی که از 
اهداف کلان بودجه ۱۴۰۱ است سهم استان ها و شهرستان ها مشخص و براساس 

همین شاخص ها برنامه ریزی و سیاستگذاری شود.
میرکاظمی با اشاره به اهداف و سیاست های کلان بودجه ۱۴۰۱ تصریح 

کرد: تحقق رشد اقتصادی، برنامه محور بودن و ساماندهی ردیف های بودجه 
محور اصلی بودجه ۱۴۰۱ است لذا برای تحقق این مهم، بودجه باید ساده، قابل 
اندازه گیری و قابل نظارت باشد.معاون رئیس جمهوری با بیان اینکه با نگاه اجمالی 
به بودجه سال های گذشته نشان می دهد کسی در قبال مسوولیت ها پاسخگو 
نیست، خاطر نشان کرد: یکی از اهداف اصلی از اصلاح ساختار بودجه ۱۴۰۱ این 
است که روند گذشته تداوم نداشته باشد و جداول و توافقنامه ها به این گونه ای 

تنظیم شود که استان ها و دستگاه ها در برابر منابع و اختیارات پاسخگو باشند. 
میرکاظمی تاکید کرد: هدف از ساماندهی ردیف های بودجه و محدود کردن 
تعداد دستگاه ها در بودجه ۱۴۰۱ این است که هر موضوعی یک مسوول داشته 
باشد تا در برابر سیاست ها و برنامه های کلان پاسخگو باشد و سیاست های کلان 
دولت در حوزه های اقتصادی، اجتماعی، فرهنگی و سایر حوزه ها با نظارت دقیق، 
علمی و کارشناسی رو به جلو حرکت کند و اهداف و سیاست های کلان اقتصادی 

فراموش نشود.

رییس سازمان برنامه و بودجه با عنوان اینکه تحقق رشد اقتصادی از الزامات 
مهم و اساسی است، یادآور شد: برای تحقق رشد اقتصادی که از اهداف کلان 
بودجه ۱۴۰۱ است سهم استان ها و شهرستان ها مشخص شود و براساس همین 

شاخص ها برنامه ریزی و سیاستگذاری شود.
میرکاظمی با اشاره به نقش استان ها و شهرستان ها در بودجه ۱۴۰۱ افزود: 
استان ها و شهرستان ها در خلق منابع مشارکت جدی داشته باشند در مقابل 
مشوق هایی در نظر گرفته شود و سازمان برنامه و بودجه در قبال مشوق هایی که 

در نظر می گیرد مسوول و پاسخگو خواهد بود.
با تشکر از کارشناسان سازمان برنامه و  رییس سازمان برنامه و بودجه 
بودجه، معاونین، مرکز آمار و رؤسای سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان  ها، 
خاطرنشان کرد: اصلاح ساختار بودجه کاری سخت و زمانبر است و این مهم 
با رویکرد جدید، کار کارشناسی و علمی قابل تحقق است و بودجه ۱۴۰۱ با 

اصلاحات ساختاری تا ۱۵ آذر به مجلس شورای اسلامی ارائه شود.

بررسی  برای  )چهارشنبه(  فردا  افغانستان  همسایه  کشور  خارجه ۶  وزیران 
راهکارهای تحقق صلح و ثبات در افغانستان در تهران حضور می یابند. این نشست 
به دلایل مختلف می تواند از سایر سازوکارها برای حل و فصل بحران افغانستان موثرتر 
و نتیجه بخش تر باشد.تهران فردا )چهارشنبه( میزبان وزیران خارجه ۶ کشور همسایه 
افغانستان است و قرار است در این نشست درباره راهکارهای حل بحران در افغنستان 
و کمک به کاهش آلام مردم افغانستان رایزنی شود. این نشست ادامه نشست وزیران 
خارجه همسایه افغانستان است که شهریور ماه امسال در پاکستان به شکل مجازی 
برگزار شد.علاوه بر  شش کشور همسایه افغانستان، و بر اساس گزارش اسپوتنیک ضمیر 
کابلوف ، نماینده دائم رئیس جمهور روسیه در امور افغانستان از مشارکت روسیه در این 
نشست خبر داده است بدون اینکه مشارکت حضوری یا مجازی این کشور در نشست 
اشاره کرده باشد.این دیپلمات روس افزود احتمال می رود که »سرگئی لاوروف« وزیر 
امور خارجه روسیه در این نشست که قرار است روز چهارشنبه )پنجم آبان ( در تهران 

برگزار شود، سخنرانی کند.
ظاهرا از طالبان برای شرکت در این نشست دعوت به عمل نیامده است. ذبیح الله 
مجاهد، معاون وزیر اطلاعات و فرهنگ کابینه موقت افغانستان اعلام کرد که هیچ یک از 
نمایندگان دولت امارت اسلامی افغانستان در نشست وزرای خارجه کشورهای همسایه 

افغانستان شرکت نخواهد کرد. در عین حال او نشست وزرای برنامه ریزی شده برای 
تهران را خوب توصیف کرد.

همسایگان افغانستان در این نشست قصد دارند تلاش خود را بر چگونگی 
کمک به تشکیل یک دولت فراگیر در این کشور با حضور همه اقوام متمرکز کنند. در 
نخستین نشست وزرای خارجه ۶ کشور همسایه افغانستان شامل ایران، چین، پاکستان، 
ازبکستان، تاجیکستان و ترکمنستان که ۱۷ شهریور ماه به صورت مجازی و به ریاست 

پاکستان برگزار شد، توافق شد که دور بعدی این نشست در تهران برگزار شود.
حسین امیرعبداللهیان وزیر امور خارجه کشورمان طی سخنانی در این نشست 
از آمادگی جمهوری اسلامی ایران برای در اختیار گذاشتن تمامی امکانات خود به 
منظور پیشبرد مذاکرات بین الافغانی خبر داد. سفارت ایران در کابل در توییتی ضمن 
اعلام رسمی برگزاری این نشست اعلام کرد که دستور کار این اجلاس ادامه مذاکرات 
و گفتگوها درباره آینده افغانستان خواهد بود.سعید خطیب زاده سخنگوی وزارت امور 
خارجه نیز در نشست هفتگی با خبرنگاران اعلام کرد که این نشست یک روزه خواهد 
بود. دستورکار نشست تهران ادامه گفت وگوهایی است که در دور اول به صورت مجازی 
برگزار شد. این کشورها متمرکز خواهند بود که به تشکیل دولت فراگیر در افغانستان و 

صلح و ثبات در افغانستان کمک کنند.

 البته گفت و گوها و رایزنی های سیاسی و دیپلماتیک در اشکال مختلف از 
سوی قدرت های مختلف در حال پیگیری است با این حال گفت و گوها و تبادل نظر 
همسایگان در صورت دستیابی به توافق می تواند به دلایل مختلف نتیجه بخش تر و 
مفیدتر واقع شود. امروزه مقوله امنیت مفهومی به هم پیوسته است هر ناامنی و بی ثباتی 
خواه ناخواه قبل از هر منطقه دیگر به کشورها و مناطق همسایه سرریز می کند.از سوی 
دیگر توسعه و ثبات و امنیت زمینه ساز توسعه و آرامش در کشورهای همسایه می شود. 
از این جهت همسایگان نسبت به هر کشور دیگری محق تر هستند که درباره افغانستان 

گفت و گو کرده و برای حل و فصل چالش ها و مشکلات آن چاره اندیشی کنند.
نکته مهم اینکه کشورهای  منطقه و همسایه رویکرد مسئولانه تری در قبال 
مسائل افغانستان در مقایسه با کشورهایی مانند آمریکا دارند که بعد از دو دهه اشغال  
افغانستان را در وضعیتی اسفبار ترک و این کشور را وارد دور تازه ای از بی ثباتی کرد که 

چشم انداز آن هم برای مردم افغانستان و هم برای  کل منطقه بسیار خطرناک است.
 از همان آغاز بحران در افغانستان، همسایگان این کشور در معرض مهاجرت اتباع 
افغانستانی به کشورهای خود بوده اند. گفته می شود در حال حاضر ایران میزبان دست 
کم سه میلیون افغانستانی است که  به هر حال باید نیازهای  مختلف آنها اعم از نیازهای 
حیاتی و اولیه و در ادامه نیازهایی مانند آموزش آنها تامین شود. این موضوع البته مبتلا 

به  همه همسایگان افغانستان هست و هرکدام به نحوی درگیر این مسئله هستند. 
موضوع دوم سرریز ناامنی و بی ثباتی به کشورهای همسایه است.

در سایه بی ثباتی های امروز افغانستان امروز خطر گسترش تروریسم و افراطی گری 
در قالب داعش بیش از هر زمان دیگری افزایش یافته است. با عنایت به تجربه چند 
سال اخیر کشورهای عراق و سوریه  هرگونه اهمال و سستی از سوی کشورهای منطقه 

خسارت های جبران ناپذیری برای منطقه به همراه خواهد داشت.
 کما اینکه در همین ماه های اخیر شاهد انفجارهایی در افغانستان بوده ایم که 
نشان دهنده افزایش تحرکات  گروه تروریستی تکفری داعش در افغانستان است و 
این انفجارها زنگ خطر را برای منطقه به صدا درآورده است. طبیعی است که هر کدام 
از همسایگان دیدگاه های متنوع و بعضا متضادی درباره مسائل مختلف دارند در عین 
حال دستاوردهای صلح و ثبات درافغانستان هم برای مردم این کشور و هم همسایگان 
برکسی پوشیده نیست. از این جهت برگزاری چنین نشستی در این مقطع می تواند 
نقش غیرقابل انکاری در کاستن از اختلاف نظرها و دستیابی به توافق برای مسائل 
امروز افغانستان باشد.علاوه بر این هر کدام از کشورهای همسایه از ظرفیتهایی برخوردار 
هستند که در صورت استفاده درست و هم افزا می تواند در عبور از افغانستان از وضعیت 

کنونی موثر باشد.

تاکیدرئیسدستگاهقضابرمراقبتقضاتدربرابرغفلتها

رییس کمیسیون اقتصادی مجلس:

پیشنهادکمیسیوناقتصادیدربارهارز۴۲۰۰تومانیتولیدرااحیامیکند

میرکاظمی: دستگاه ها باید در قبال دریافت بودجه پاسخگو باشند

نشست تهران؛ همگرایی منطقه ای برای صلح در افغانستان
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قالیباف:
قدرتانقلاب
اسلامیدر
دل۸۰میلیون
ایرانیاست

قدرت  اسلامی،  شورای  مجلس  رییس 
انقلاب اسلامی را در دل ۸۰ میلیون جمعیت 
توصیف کرد و گفت: در نظام جمهوری اسلامی 
باید به مردم بیش از پیش توجه شود البته همراه 

کردن مردم کار سختی است.
به گزارش خانه ملت، »محمدباقر قالیباف« 
سراسری  اجلاسیه  پنجمین  در  دوشنبه  روز 
اساتید شبکه تربیتی بسیج صالحین گفت: بحث 
تربیت در این مقطع زمانی که جبهه اصلی حزب 
خدا و حزب شیطان با تمام قوا مقابل هم قرار 
گرفته اند، موضوع مهمی است. طرح صالحین به 
این دلیل اهمیت دارد چون جهاد تبیین مهم 

است و این دستور مقام معظم رهبری است.
درباره  اسلامی  شورای  مجلس  رییس 
اهمیت تبیین، افزود: تبیین برای مردم مهم است 
و اگر مردم نباشند؛ انقلاب اسلامی و افکار بلند و 
اندیشه سیاسی امام )ره( کجاست؟ وقتی از اول 
اسلام تا امروز هر جا، اسلام آسیب دیده؛ همه 

مشکلات از این بود که مردم نبودند.
ادامه داد: وقتی تشکیل حکومت  قالیباف 
دادیم نباید مردم را از هم جدا کرد و مردم از 
هر مذهب، قوم، دین و طایفه ای مهم هستند. 
بیش  به مردم  باید  اسلامی  نظام جمهوری  در 
از پیش توجه شود البته همراه کردن مردم کار 

سختی است.
وی ادامه داد: امام خمینی )ره( سال ۱۳۴۲ 
الهی  به این نکته ایمان داشتند که سنت های 
پابرجاست و برای تحقق دین مقابل ظلم ایستاد 
و هزینه داد. درست در زمانی که دو قطبی مطلق 
در جبهه غرب و شرق وجود داشت ولی امام )ره( 
الهی  که سنت های  داشتند  باور  وجود  تمام  با 

تبدیل و تحویل نمی شوند.
رییس مجلس شورای اسلامی تاکید کرد: 
یا  و  توده ای ها  به سراغ  نه  زمان  )ره(  آن  امام 
و  بودند  خودشان  بلکه  رفتند.  مسلح  نیروهای 
خدایشان و همه مردم پای کار آمدند تا در نهایت 

انقلاب پیروز شد.
قالیباف با بیان اینکه بعد از پیروزی انقلاب 
تا امروز حزب شیطان و استکبار مقابل انقلاب 
اسلامی ایستادند، گفت: استکبار از هیچ اقدامی 
با  امروز  تا  اسلامی  انقلاب  ولی  نکرده  فروگذار 

قدرت به مسیر خود ادامه داده است.
وی تاکید کرد:  قدرت انقلاب در دل ۸۰ 
میلیون جمعیت است و اگر دل مردم با انقلاب 
همراه نبود ما دچار مشکل می شدیم. ما در اداره  
حذف  یا  مختلف  عرصه های  از  را  مردم  کشور 
و  کردیم  گروه بندی  و  دسته بندی  یا  کردیم 
مشکلاتی که امروز در حوزه اجرایی داریم ناشی 

از حذف مردم  است.
داد:  ادامه  اسلامی  شورای  مجلس  رییس 
با  باید  که  فهمید  مقدس  دفاع  از  بعد  دشمن 
باورهای ما مبارزه کند و از سوی دیگر وارد جنگ 
اقتصادی و رسانه ای شد و در این مسیر بسیار 
باورهای  و  است  رفته  پیش  شده  سازماندهی 

جوانان ما را تغییر داد.
وی افزود: در برخی از موارد امثال بنده و 
مدیریت هایی که در کشور بودیم و با تصمیمات 
اشتباهی که داشتیم هم مردم را از صحنه حذف 
کرده و هم کشور را بد اداره کردیم. دشمن این 
مشکلات را بزرگنمایی می کند و خوبی ها را کنار 
گذاشته است و این موضوعات را با استفاده از 

فعالیت رسانه ای به مردم ارائه می دهد.
دفاع  زمان  در  اینکه  بیان  با  قالیباف 
مقدس  نسبت به امروز در حوزه رسانه راحت تر 
دوره  این  در  اگر  معتقدم  گفت:  می جنگیدیم، 
جبهه  این  در  اخلاق  و  هوشمندانه  جدیت،  با 
از کربلای ۵  بجنگیم، اجر و پاداش آن بیشتر 

است.
رییس مجلس شورای اسلامی خاطرنشان 
یک  او  نمی اندیشد،  خودش  به  کس  هر  کرد: 
بسیجی است و نفس بسیج، داوطلبی و بلاعوض 

نخواستن است.


